
1963. július 19-én ülést ta rto tt szakszer�
vezetünk központi vezetősége, amelyen 
részt vett Kövesi Béla postavezérigazga�
tó is. Az ülést Pápai László, a  szakszer�
vezet elnöke nyito tta meg. Az elnöki meg�
nyitó után Besenyci Miklós fő titkár is �
m ertette az elnökség beszámolóját, 
am elyet kivonatosan az alábbiakban köz�
lünk:

A M agyar Szakszervezetek XX. és szak- 
szervezetünk VII. kongresszusa u tán  m egtar �
to tt első központi vezetőségi ülésén az elnök �
ség beszámolója m élta tta a  XX. kongresszus 
jelentőségét és ism ertette azokat a  legfonto �
sabb tanulságokat, am elyeket a szakszerve �
zeti m unkában hasznosítanunk kell.

A M agyar Szakszervezetek XX. kongresz- 
szusának határozatai hosszú időre megszab�
ták  a  szakszervezeti mozgalom feladatait. 
Ennek alapján  kell időről időre kiválasztani 
a postás dolgozók élet- és m unkakörülm é �
nyeivel, szociális és ku ltu rá lis ellátottságával, 
a  gazdasági építő m unkával, a  szakszervezet 
politikai nevelőm unkájával és a szakszerve�
zeti vezetés m egjavításával kapcsolatos leg �
fontosabb kérdéseket.

A beszámoló a  továbbiakban elemezte az
1963-as év második félévében a Postások 
Szakszervezete előtt álló legfontosabb idősze�
rű  feladatokat.

Szakszervezetünknek a  posta m unkáját se �
gítő tevékenységéről szólva megállapította, 
hogy

a posta tervének teljesítése s ennek 
a szakszervezet sajátos eszközeivel 

történő segítése, 
egész további előrehaladásunk 

központi kérdése.

A tervek m aradéktalan teljesítése mindig 
fontos feladat. Különösképpen az  ma, am i�
kor az év eleji rendkívüli időjárás m ia tt — 
főleg a posta építőipari tervteljesítésében — 
jelentős az elmaradás.

A postás dolgozók élet- és m unkakörülm é �
nyeinek további javításában és az ezzel kap �
csolatos jogos igények kielégítésében fő felté �
tel az, hogy a posta mennyiségileg és minő �
ségileg egyaránt váltsa valóra a  népgazdaság 
által megszabott célkitűzéseket.

A szakszervezet postai m unkát segítő te �
vékenysége — a szakszervezeti m unka min �
den szintjén — különös hangsúlyt és fontos�
ságot kell, hogy kapjon.

1963. első negyedévében a posta műszaki 
szervei terveiket 81,9 százalékra teljesítet �
ték. A postaforgalomnál jobb a helyzet, m ert 
itt a  teljesítm ényi tervnél 99,2 százalékos tel �
jesítést értünk el.

Külön kell hangsúlyozni a  Kábelüzem el�
m aradását, ami önm agában 16 m illió forin �
tos kiesést jelent.

Kétségtelen, hogy a  műszaki tervteljesítést 
az év eleji rendkívül zord időjárásön kívül 
a létszámhelyzet meg nem felelő alakulása 
is hátrányosan befolyásolta. Sok helyen nem 
sikerült betölteni az engedélyezett m unkás �
állomány létszámát. A Kábelüzemnél mind �
ezekhez az előnytelen körülm ényekhez még 
a  megfelelő szociális ellátottság és a  m unkás�
szállás hiánya is hozzájárult.

Az első negyedévben a posta teljesítménye 
mintegy 28 millió forinttal maradt el 

a tervezettől.

Véleményünk szerint azonban a kétségte �
len nehézségek és problém ák ellenére is jobb  
eredményt érhettünk volna el az első negyed�
évben, ha szakszervezeti szerveink és a pos�
ta szakmai vezetői sokkal felkészültebben, 
erőteljesebben szervezik meg m unkájukat.

A költséggazdálkodás 1963. első félévi ered �
ményét elemezve m egállapíthatjuk, hogy a  
forgalom területén az önköltség kb. 3,9 m il�
lió forin ttal em elkedett, ami 0,84 százalékos 
túllépést jelent. Ugyanakkor a forgalom 100,03 
százalékra teljesítette teljesítm ényi tervét.

A műszaki szerveknél 3,76 százalékos terv �
lem aradás m ellett 1,73 százalékos a költség �
m egtakarítás.

A Postavezérigazgatóság a  szakszervezettel 
egyetértésben intézkedett, hogy az elm aradá �
sokat mielőbb pótolni lehessen.

Ezeknek az intézkedéseknek a végrehajtása 
során m indenütt körültekintően kell foglal�
kozni a m unka helyes megszervezésével, a 
folyamatos anyagellátással, a tervszerűbb és 
fegyelmezettebb m unkával.

Szakszervezeti szerveink feladata

a szakmai intézkedések támogatásán és ellen�
őrzésén túlmenően elsősorban az, hogy a szo�
cialista m unkaverseny különböző formáinak 
hatékony magszervezésével, a postás dolgozók 
széles körű mozgósításával segítsék elő a terv�

elmaradások pótlását, a tervek minőségi és 
mennyiségi teljesítését.

A tervteljesítés az alap ja lényegében a 
jövedelmezőségnek is. Ettől függ — nem utol�

sósorban — az év végi jutalm azás összege is.
Az elm últ évben 53 millió forin t terven fe �

lüli nyereséget akkum uláltunk 10 napi 
m unkabérnek megfelelő év végi jutalom  kifi�
zetéséhez.

Jelenleg, csak korrekciókkal tudtuk elérni, 
hogy az 1963. év első félévi eredményei u tán  
az elm últ évhez hasonlóan alakuljon a pos�
tás dolgozók év végi jutalm azása.

A tervek teljesítése, a jövedelmezőség nö�
velése tehát nemcsak a népgazdaság és a 
posta, de a postás dolgozók közvetlen jól fe l�
fogott érdeke is.

A szocialista m unkaversenyről szólva a be�
számoló m egállapította, hogy 1963-ra a  Pos�
tavezérigazgatósággal egyetértésben elkészítet�
tük  és k iadtuk a  szocialista m unkaverseny 
postai irányelveit.

Helyes volt, hogy ez  évben a posta- 
szervek m ár inkább hosszabb tartam ú, éves 
vállalások m egtételére törekedtek. Az előző 
évekkel szemben eredm ény az is, hogy a vál�
lalások kialakításában a dolgozókat jobban 
bevonták, sokkal inkább kollektív m unka 
volt a célkitűzések megállapítása, m in t az 
előző évben.

Az 1963. évi vállalásoknál azonban az egyes 
postaszervek és szakszervezeti bizottságok ré �
széről indokolatlan és túlzott volt az óvatos�
ság. Sajnos, sok helyü tt még az is előfordult, 
hogy lényegében csak azt vállalják, ami 
egyébként a tervben vagy az irányszám okban 
m eghatározott feladat volna.

A szocialista m unkaverseny szervezésének 
és irányításának — az eredm ények ellenére 
— fogyatékossága még, hogy nem eléggé 
rendszeres, túlságosan alkalomszerű. Nem 
elég a  m unkaversennyel és a m unkaverseny 
különböző form áival csak az év elején a vál�
lalások megtételénél, az élüzem vagy kiváló 
hivatal célkitűzések kialakításánál vagy csak 
a  ju talm ak m egállapításánál és kiosztásával 
kapcsolatban foglalkozni. Az ilyen m unka a 
szocialista m unkaversenyt túlságosan leegy�
szerűsíti.

A szakszervezeti szervek és a szakmai ve�
zetők rendszeres és állandó, egész éven á t 
tartó  szívós m unkájára van szükség ahhoz, 
hogy a feladatokat felismerve, m indenkor 
biztosítsuk a tervek teljesítéséhez szükséges 
szakszervezeti segítséget és intézkedéseket.

A beszámoló a továbbiakban u ta lt a SZOT 
elnökségének a szocialista brigádok és a 
szocialista m unka üzeme mozgalmakkal kap �
csolatos határozataira.

E fontos határozatok hosszú időre megszab�
ták e mozgalmak céljait, munkamódszereit, 
s az eredmények értékelésének rendszerét.

A postai szocialista brigádmozgalommal 
kapcsolatban a beszámoló m egállapította, hogy 
az inkább tartalm ában, m int mennyiségében 
fejlődött.

Az elm últ években — am ikor még sem 
politikailag, sem szakmailag nem értük  e l a 
kívánt szántét — a mozgalom tartalm i részét 
hangsúlyoztuk. Ez akkor szükséges és helyes 
volt.

Ma azonban — a színvonal m egtartása 
m ellett — m ár egyre inkább arra kell tö�
rekednünk. hogy jól m űködő postai brigád�
m ozgalm unk ne csak tartalmilag, de m eny -  
nyiségileg is egészségesen fejlődjék.

Nem m inden áron kell a mozgalom kiszé�
lesítésére, számszerű fejlesztésére törekedni. 
M indenütt azonban, ahol a feltételek és lehe�
tőségek biztosítva vannak, bátrabban és ha �
tározottabban keli megszervezni a kollektí�
vákat, mennyiségileg is  fejleszteni kell e 
mozgalmat.

Helyes tehát, ha a tartalm i m unkára to �
vábbra is nagy gondot fordítunk, de ne na �

gyoljuk el az új brigádok szervezését, azok�
hoz nyújtsunk kellő támogatást.

Ugyanez vonatkozik a szocialista munka 
üzeme mozgalomra is. Néhány postaszervünk 
jó  példáját (Bp. 72., Helyközi Távbeszélő 
Igazgatóság stb.) követniük kell a többiek �
nek. A szocialista m unkaverseny mozgalom e 
legfejlettebb fo rm ájá t — m indenütt, ahol a 
feltételek adva vannak — meg kell alapoz�
nunk.

A SZOT és szakszervezetünk elnökségének 
határozatai adjanak segítséget és lendületet e 
mozgalom postai kibontakozására.

A beszámoló ezután a munkaverseny-moz- 
galom eredményei értékelésének módszerei�
vel foglalkozott.

A rra  kell m ind következetesebben töre �

kednünk, hogy az egyes szervek negyedévi, 
félévi mérlegbeszámolóinak szerves része le �
gyen a  munkaverseny-mozgalom helyi ered �
m ényeinek és hibáinak kritikus elemzése is. 
Törekedjünk árra, hogy a posta szakmai és 
gazdasági m unkája elemzésekor helyileg 
konkrétan is számba vegyük a m unkaver �
seny-mozgalom nyújto tta segítséget, a továb �
bi igényeket és feladatokat.

A m unkaverseny nyilvánosságáról szólva a 
beszámoló m egállapította, hogy e téren a  
szakszervezet sajtójában és néhány igazgató- 
sági versenyhíradóban javulás történt.

Még szélesebb nyilvánosságot kell azonban 
biztosítani az országos élüzem-versenynek.

Besenyei Miklós fő titkár ezután a rra  kérte  
a központi vezetőség tagjait, hogy egyénileg 
is több segítséget ad janak a postai szocialis�
ta  versenymozgalom szervezéséhez. Az ered �
mények ellenére is kevés, am it e  vonatko �
zásban eddig tettünk.

Szükséges tehát, hogy a jövőben a szakszer�
vezeti m unka m inden szin tjén  — o központi 
vezetőségtől a bizalmiakig  —

még többet és még rendszeresebben 
foglalkozzunk a munkaverseny-mozgalom 

irányításával, szervezésével,

a posta terveinek minőségi és mennyiségi 
teljesítésével.

A beszámoló ezután a term elési tanácsko �
zások tapasztalataival foglalkozott.

Ezek m egtartása terén általában rend van. 
K ívánnivalót hagy azonban maga után első�
sorban a beszámolók színvonala és a részit ve�
vők szám ának alakulása. Ez utóbbit illetőleg 
visszaesés tapasztalható.

Ezt a  jelenséget nem  szem lélhetjük kö�
zön bösen.

A szakmai vezetők színvonalas beszámoló�
ja, az azt követő kollektív vita, a dolgozók 
észrevételeinek és javaslatainak figyelembe�
vétele, m egvalósítása vagy megválaszolása — 
tehát azok a feltételek, am elyek egy-egy hi�
vatalban, üzemben vonzóvá teszik a  term e �
lési tanácskozást, de egyszersmind megköny- 
nyítik a szakszervezeti bizottságok szervező�
mozgósító m unkáját is —, még nincsenek 
kellően megteremtve.

Igyekezzünk a termelési tanácskozásokat 
mindenütt munkaértekezletekké tenni.

A résztvevő dolgozók érezzék, hogy érdemes 
és hasznos dolog azon megjelenni, mert ott 
a jó  javaslatokat megfogadják és hasznosít�
ják a posta m unkájában,

A beszámoló ezután felkérte a Postavezér�
igazgatóságot és a központi vezetőség tag �
jait, hogy — elsősorban a nehézségekkel 
küzdő postaszerveknél — a felsőbb szakmai 
és szakszervezeti szervek részéről biztosítsa �
nak az eddiginél több segítséget. A felsőbb 
szakmai és szakszervezeti szervek kiküldöttei 
necsak szemlélői, de tényleges résztvevői le�
gyenek e fontos tanácskozásoknak. Vegyenek

A központi vezetőség elnöksége

részt a vitában, foglaljanak állást a problé �
mákkal kapcsolatban, sa já t maguk is vegye�
nek részt tehát a nehézségek megoldásában, 
a m unka megjavításában.

A továbbiakban a  beszámoló a szakszerve �
zeti szervek beszámolási kötelezettségének ta �
pasztalataival foglalkozott.

Az egész szakszervezeti mozgalomban fon �
tos kérdés s a határozatok végrehajtásának 
alapvető feltétele, hogy a tagságot bevonjuk 
az egyes megoldandó feladatok m egvitatásá �
ba és a végrehajtásról rendszeresen és kö�
vetkezetesen számot adjunk.

Szakszervezetünk legfőbb vezető szerveiben, 
a központi vezetőségnél és az elnökségnél ez 
az elv m ár általában megfelelően érvényesük 
Egy-egy időszakban rendszeresen m egvitat�
juk  a legfontosabb elvégzendő feladatokat^ 
beszámolunk az elvégzett munkáról.

A központi vezetőség és az elnökség irá �
nyító, vezető, ellenőrző szerepe tehát általá �
ban megvan. Középszerveinknél, a budapesti 
bizottságnál és magyebizottságainknál sincs
— egy-két kivételtől eltekintve — különösebb 
hiba. Komoly hiányosság az alapszerveknél 
tapasztalható, elsősorban a  taggyűlések és bi�
zalmi értekezletek m egtartásában.

Nem nyugodhatunk bele abba a ténybe, 
és nem nézhetjük tétlenül, hogy

alapszerveinknél az esedékes taggyűlések 
mintegy 10 százaléka 

a legutóbbi fél évben elmaradt.

A beszámolási kötelezettség ilyen laza értel�
mezése végeredm ényképpen a választó tag�
ság jogainak megsértését jelenti.

A beszámoló ezután felhívta a szakszerve�
zet budapesti bizottságát és a megyebizott�
ságokat, hogy az esedékes taggyűlések és 
egyéb fontosabb értekezletek feltétlen meg�
ta rtásá t — a helyi ellenőrző, segítő m unka 
fokozásával — feltétlenül biztosítsák. Ugyan�
erre kérte a  beszámoló a központi vezetőség 
tag jait is.

Meg kell szüntetnünk azt a befelé fordu�
lást, am i bizonyos m értékben a szakszervezeti 
m unka m inden szin tjén  jelentkezik. Ez a m a�
gatartás lényegében oda vezet, hogy akarva
— nem  akarva, de lemondunk arról a sok�
oldalú segítségről, am elyet az egyszerű dol�
gozók bekapcsolása az egyes feladatok végre�
hajtásába jelent.

Besenyei Miklós fő titkár ezután részlete�
sen tájékoztatta a központi vezetőséget né�
hány problémáról.

A postás dolgozók bérrendezésével kap �
csolatban elmondta, hogy e tekintetben a 
szakszervezet VII. kongresszusának állásfog �
lalása helyes volt. A Magyar Szakszervezetek 
XX. kongresszusán is szóba kerültek  az e 
vonatkozásban megoldandó feladatok, köztük 
a postás dolgozók problémái is, am elyeknek 
megoldására az ország pénzügyi és gazdasági 
helyzetétől függően kerül sor.

A m unka- és védőruha ellátással kapcso�
latban tájékoztatta a központi vezetőséget 
arról, hogy az elnökség és a Postavezérigaz�
gatóság kérésére a Közlekedés- és Postaügyi 
M inisztérium — a szükséges anyagi eszközök 
rendelkezésre bocsátásával — lehetővé tette, 
hogy a  közeljövőben javítsunk a távíró- és 
kábelm unkások s a m unkájukat szabadban 
végző dolgozók meleg, téli ruhával történő 
ellátásán. A szükséges intézkedések folya�
m atban vannak.

Az egyenruha-ellátás jövőbeni megváltozta �
tásával kapcsolatban m egállapította, hogy a
VII. kongresszus állásfoglalása ebben a kér�
désben is helyes volt. A kongresszus 
határozatai világosan és egyértelm űen meg�
jelölik azokat az elveket, amelyek figyelembe�
vételével ezt a problém át egyöntetűen ren �
dezni kell.

Még ebben az évben sor kerül a postaszol�
gálati kerékpárok tulajdonbaadásával kap �
csolatos eddigi tapasztalatok megvizsgálásá�
ra. Az indokolt és szükséges intézkedésekre 
az elnökség a Postavezérigazgatóságnak ja �
vaslatot fog tenni.

Engedélyezték
a Budapesti Postás Otthon megépítését

A tervek elkészítése folyam atban van. E lé�
tesítm ény — am elynek építése a jövő évben 
megkezdődik — a postás dolgozók szociális 
és ku ltu rá lis ellátottságát jelentősen javítani 
fogja.

Besenyei Miklós fő titkár beszámolójában 
befejezésül m egállapította, hogy a postás dol�
gozók élet- és m unkakörülm ényeit követke�
zetesen tovább kell javítani.

— További eredményes jó m unkával te�
rem tsük meg azokat a feltételeket — fejez�
te  be beszámolóját — amelyek lehetővé te- 
sz*k; hogy a jövőben a még meglévő iogos 
problém ákat is fokozatosan meg tudjuk ol�
dani.

A központi vezetőség tagjai az elnök�
ség beszámolóját elfogadták, s azt hoz�
zászólásaikban a területükön tapasztalt 
konkrét tényekkel, ismeretekkel kiegészí�
tették.

LAPUNK TARTALMÁBÓL:

A postaforgalem gépesítéséért 
3iegngílt a s  nrstság légkorsaertíbb 

felveróhiratala
Tiaenöt érés

a s  ú t tö r S p o s t á s ^ m o a g a io m

Tennivalóink a további előrehaladás érdekében
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Á postaforgalom gépesítésének 

megoldásáért
A postai kezelés gépesítése 

világszerte sok gondot okoz a 
szakembereknek. Számos kí�
sérlet tö rtén t m ár — külföl�
dön és itthon egyaránt — a 
postai forgalom különböző 
m űveleteinek részleges vagy 
komplex gépesítésére. A z el�
ért eredm ények, a kidolgozott 
géptípusok máris lehetőséget 
terem tenek arra, hogy a keze�

lés gépesítése terén új, maga�
sabb szintű igényekkel lép�
jü n k  fel.

A  Postavezérigazgatóság 
kezdeményezése alapján meg�
állapítottuk a gépesítéssel 
kapcsolatos várható  igényeket. 
E kérdéseket vezérigazgatósá�
gi és a szakszervezet rendezé �
sében m egtartott forgalmi an- 
kéton is m egvitatták.

Az ed d ig i e r ő fe sz íté se k e t  m ég r«ak k ezd eti 
lé p é se k n e k  tek in th e tjü k .

Az OSZSZ m iniszteri értekez �
le t is rám utatott, hogy a pos�
tai kezelés gépesítése terüle �
tén még további jelentős erő �
feszítésekre lesz szükség — a 
hazai és nemzetközi eszközök 
együttes felhasználásával.

Az első lépés, hogy a Vezér- 
igazgatóság által kidolgozott 
irányelveket az igazgatóságok 
összességében és éves bontás �
ban is realizálják. Fontossági 
sorrendben tém aterveket kell 
kidolgoznunk, s ez a beruhá �
zási program  ütemezésének 
alap já t képezhetné. Ezek le�
hetővé tennék azt is, hogy 
megkezdjük a tervek megva�
lósításához szükséges szakká�
derek kiválasztását, illetve 
oktatását.

A tervek egyértelm űen ha�
tározzák m ajd meg, hogy a 
megvalósítás során melyek a 
főhatóság és az egyes igazga�
tóságok feladatai.

A forgalommal kapcsolatos 
m agasabb szintű követelmé�
nyeket a munkaerő-gazdálko �
dásban jelentkező gondokat, 
valam int a nehéz fizikai m un �
kától a dolgozók megkímélé- 
sét csak úgy tudjuk megolda�
ni, ha a kezelést — az adott 
lehetőségekhez viszonyítva — 
m axim álisan gépesítjük.

Kisebb feladatok megoldá�
sával igyekeztünk előbbre lép �
ni. Biztosítottuk például a hol�
land gyártm ányú levélkötege�
lő gép hazai segédanyaggal va �
ló ellátását, és ezzel megszün�
te ttük  a  term elésből való ki�
esést. Szeptemberben tanfo �
lyam indul a gép- és automa�
takezelők oktatására. .

A további tervek megvita �
tására az érdekeltek bevoná�
sával a közelmúltban vezetői 
értekezletet tarto ttunk  és ott 
a többi között

a  k ö v etk ező  
e lk é p z e lé se k  
a la k u lta k  k i :

O  Kidolgozzuk — a Vezér- 
igazgatóság irányelvei�

nek megfelelően — a műsza�
ki fejlesztési terveket.

O A hivatalok jelentős ré �
sze csak kezelési kisgé�

peket, illetve autom atákat tud 
alkalm azni. Ez a postai dolgo�
zók többségét érintő, tehát a 
legszélesebb körben alkalm az �
ható gépesítési forma. Eddigi 
szám ításaink szerint a kisgé�
peket megfelelő eredm énnyel 
lehet a hivatalokban haszno�
sítani. Ezért bízunk abban, 
hogy a költségvetési arányok 
kialakításánál a kezelés gépe�
sítésére szánt összegek a ko�
rábbinál m agasabbak lesznek. 

A Budapest 62., 72., 70. és 
a  78. számú hivatalok 

rekonstrukciója sürgős feladat. 
Ezekben a hivatalokban m ár 
távlati terveket ajánlatos ki�
alakítani, m ivel a gépesítés�
nek itt lényegesen nagyobb je �
lentősége van, m int másutt.

A nagyhivatalokkal kapcso�
latos távlati fejlesztési tervek 
még nem készültek el. Félő, 
hogy egy részleges rekonstruk �
ció nem  lesz összhangban a 
távlati fejlesztéssel. Felesleges 
kiadásokat eredményezhet, ne �
hezíti a hosszú távú fejlesztés 
megvalósítását. Egyesek a de�
centralizált csomagkézbesítést 
ta rtják  helyesnek. Mások vi�
szont a centralizált csomag�
kézbesítés m ellett szállnak 
síkra. Nincs tisztázva az sem, 
hogy központos — levél- és 
csomagforgalmat egyaránt bo�
nyolító — hivatalt hozzunk-e 
létre, vagy a kettőt válasszuk 
el egymástól. A nagyhivata �
lok forgalma lehetővé teszi a 
nagyteljesítm ényű kezelési 
gépek alkalm azását.

Ezért itt arra  törekszünk, 
hogy a különböző gépek 
komplex alkalm azása növelje 
e hivatalok áteresztő képessé�
gét, a kezelés gyorsaságát, s 
m indezt a dolgozók m unkain �
tenzitásának emelése nélkül.

O  Megkezdtük a m unkát 
annak érdekében, hogy a 

Posta Kísérleti Intézet által

kidolgozott konténeres szállí�
tás feltételeit biztosítsuk. Ezek 
szállításához, valam int a moz�
gópostákba történő be- és ki�
rakásához megfelelő teljesít �
ményű gépi eszközökre van 
szükség. Nem ism eretes még, 
hogy milyen m éreteket ölt 
majd a konténerekkel bonyo�
líto tt nemzetközi átm enő for�
galom, bevezetjük-e a konté �
neres szállítást a hazai forga �
lomba is és így tovább.

O A műszaki fejlesztési 
tervek kialakításánál — 

jelentőségének megfelelően — 
figyelembe kell vennünk a 
posta budapesti h írlapterjesz �
tő üzemének igényeit is. I tt is 
az irodagépek és kisgépek biz �
tosítása a  feladat, de hasonló 
jelentőségű a hírlapmozgatás 
egyszerűsítése is.

O  Rendkívül sok problé �
m át okoz jelenleg a ke�

zelési gépek nem megfelelő 
karbantartása. Meg kell olda�
nunk, hogy a te rv szert meg�
előző karban tartás állandóan 
biztosítva legyen.

Sem a Budapesti Igazgató �
ság, sem más, a fejlesztéssel 
foglalkozó postaszerv nem 
tud ja nélkülözni a dolgozók 
javaslatait, kezdeményezéseit. 
A jövőben a szakszervezet bu �
dapesti bizottságának segítsé�
gével

n a g v o b b  g o n d d a l  
k ív á n j u k

ö s s z e g y ű j t e n i
a dolgozók műszaki fejlesztés �
re vonatkozó észrevételeit, 
hogy azokat a tervek kialakí�
tásánál messzemenően figye�
lembe vehessük.

E feladatok végrehajtása 
céljából létrehoztuk a Buda �
pesti Igazgatóság m ellett a 
műszaki fejlesztési tanácsot, 
melynek fő feladata a gépesí�
tési tervek előzetes vélemé�
nyezése.

A fenti vázlatos írásnak  ép �
pen az volt a legfőbb célja, 
hogy megnyissa a kaput a dol�
gozók javaslatai, a széles kö�
rű  véleménycsere előtt.

DEJCZÖ GÁBOR, 
a Budapesti Postaigazgatóság 

vezetője

A Pécsi Postaigazgatóság területén 68 brigád 
500 dolgozóval versenyez a szocialista címért

A közelmúltban rendezték 
meg a Pécsi Postaigazgatósá�
gon a szocialista brigádok 
1963. évi beszámoló értekezle �
tét, amelyen részt vet�
tek az igazgatósághoz tartozó 
Baranya, Somogy, Tolna és 
Zala megyei hivatalok vezetői, 
a  társadalm i szervezetek alap- 
és középszervi vezetői, vala �
m int a brigádvezetők.

Az értekezlet előadója Kán�
tor Sándor, az igazgatóság ve�

zetőjének forgalmi helyettese 
volt.

A beszámolóban elhangzot�
takat kivonatosan az alábbiak �
ban ism ertetjük:

Igazgatósági területünkön 
ez évben 68 brigád. 500 dolgo�
zóval versenyez a szocialista 
címért. Ebből a műszak te rü �
letén 32 brigád 225 fővel, a 
forgalmi ágazatnál pedig 36 
brigád 275 taggal küzd a meg�
tisztelő cím elnyeréséért.

Jól szervezett termelési tanácskozás 
— eredményesebb munka

A főváros egyik nagy kerü �
lete sok m unkát, feladatot ad 
a hivatal dolgozóinak és ve �
zetőinek. A negyedévenként 
m egtartott term elési tanácsko �
zásokon számos munkszerve- 
zési akadály, javaslat, b írálat 
kerül m egvitatásra. A szak- 
szervezeti bizalm iak m ár egy�

két héttel a term elési tanács �
kozás előtt csoportjuk tagjai �
val megbeszélik, hogy a  hiva �
talvezető beszámolója után 
milyen kérdéseket tesznek fel, 
mihez kérnek segítséget, hol 
javasolnak újat, jobbat, kor �
szerűbbet. Ilyen előkészítés 
után rendszeresen

A szocialista brigádok tag �
jai között újítókkal is találko �
zunk. Sajnos, ezen a téren  nem 
dicsekedhetnek sokat a brigá �
dok, pedig jelentőségében ez 
sem m aradna el a többi ered �
mények mögött.

A kollektív szellem hiányá �
ra  vallott az alábbi eset: A
komlói autom ata központban 
1961-ben létrehoztak egy bri�

gádot. V állalásait azonban 
nem sikerült teljesíteni, s a 
brigád feloszlott. Ezzel kap�
csolatban megemlítek egy 
bonyhádi példát. Közismert 
volt, hogy a hivatalnál a kéz�
besítők nem értették  meg egy�
mást, állandó volt a torzsal�
kodás. A szakszervezeti bi�
zottság és a  szakvezetés k ita r �
tó m unkájának eredm énye az 
lett, hogy szerveztek egy szo�
cialista cím ért küzdő brigádot. 
Ezzel megszűntek a nézetelté �
rések.

A brigádok öntevékeny 
m unkájára jellemző, hogy a 
Kaposvár 1. számú postahiva �
ta lnál az egyik kézbesítő bri �
gádtag ittasan  jelent meg a 
szolgálatban. A szakvezetés 
észre sem vette, annál inkább 
a brigád. Azonnal összeültek 
és felelősségre vonták dolgozó�
tá rsukat; megintették, de nem 
zárták  ki. M int a gyakorlat 
m utatja, helyesen já rtak  el, 
m ert azóta sem fordult elő ha �
sonló eset.

A M arcaliban alakult b ri �
gád igen szép eredm ényeket 
ért el, de nem  tud ták  biztosí�
tani a tagok politikai oktatá �
sát. Ezért felbom lott a brigád- 
verseny. Nem hihető el, hogy 
hivatalon belül a szakszerve�
zet vagy a szakvezetés a szer�
vezett oktatást ne tud ta volna 
megoldani.

Nem érthetünk  egyel azzal 
sem, hogy több helyen elha �
nyagolják a brigádmegbeszé�
lést, s oda jutnak, ahova a  sió�
fokiak, akik  csak azért nem 
nyerték el a megtisztelő címet, 
m ert m ind ritkábban  ta rto t �
ták  meg az értekezleteket.

Az elm últ évek eredményei 
bizonyítják, hogy a szocia�
lista cím ért folyó brigádver �
seny eredményei további sike�
reket hozhatnak, ha mi is ke�
ressük az előrehaladás ú tját. 
Az egyik ilyen u ta t a komp�
lexbrigádok lehetőségeiben lá �
tom, m int a szocialista ver �
seny egyik fejlettebb form á �
ját.

Ez év elején felhívást ad �
tunk ki nagyobb szerveink ve�
zetőinek a  szocialista cím el�
nyerése érdekében szervezett 
verseny kibontakozásának 
megkönnyítése érdekében.

Sajnos, több hivatal vezető �
je  még a rra  sem m éltatta a 
felhívást, hogy az osztályve�
zetőket és a társadalm i szer�
vek vezetőit összehívta volna, 
hogy m egvitassák a h ivataluk �
ban ebből adódó feladatokat. 
Az ilyen és ehhez hasonló mu�
lasztást a jövőben fokozottabb 
felelősségrevonásnak kell kö�
vetnie.

A gondosan összeállított és 
konkrét példákkal alátám asz �
to tt beszámolóhoz 14 értékes 
hozzászólás hangzott eh

Elismerés illeti az igazgató �
ságot, hogy a tanácskozást 
megrendezte, m ert — az első 
félévi gazdasági eredmények 
ism ertetésén tú l — ezzel ú jra  
tanú jelét ad ta annak, hogy 
m ennyire lényegesnek ta rtja  a 
szocialista brigád-mozgalmat. 
A megjelentek, de különösen 
a brigádvezetők, sok hasznos 
tapasztalattal tértek  haza.

így kerültek  napirendre olyan 
lényeges kérdések is, m in t a 
csom agraktár bővítése, a cso�
m agrakodótér lefedése, kisgé- 
pesités, járatrendezés, hírlap �
kézbesítés m egjavítása, hivata-

Megnyílt az ország 
legkorszerűbb felvevő hivatala

Július 31-én Bejező Gábor, a 
Budapesti Postaigazgatóság 
vezetője megnyitotta a Buda�
pest 5. számú postahivatalt. A 
megnyitón részt, vett Horn De�
zső, az MSZMP Központi Bi�
zottságának póttagja, minisz �
terhelyettes, Koncz Sándor, a 
budapesti bizottság titkárhe- 
lyettese, valam int a , Vezér- 
igazgálóság és a Budapesti 
Igazgatóság több vezető beosz�
tású dolgozója.

Dejczö elvtárs beszédében 
m élta tta  a tervezők, a  beruhá �
zók és a kivitelezők sikeres te �
vékenységét.

— A hivatal dolgozói új 
form ák között, szocialista ta r �
talommal képviselik a buda �
pesti postásokat — hangoztat�
ta. — A növekvő feladatok 
nagy felelősséget hárítanak  
önökre. Törekedjenek a szín �
vonal jav ítására és a postai 
szolgáltatásokat igénybe vevő

közönség minél jobb kiszolgá�
lására.

Gondosan óvják a valóban 
szép hivatalt, hogy a közön�
ség és a dolgozók minél to �
vább örülhessenek a tervezők 
és kivitelezők jó m unkájának.

Bizalommal tekintünk a hi �
vatal dolgozóinak eredményes 
m unkája elé. Bízunk benne, 
hogy m aradéktalanul eleget 
tesznek a reájuk  váró köteles�
ségeknek.

Ezt követően az igazgatóság 
vezetője Freiler Kálmán  hiva �
talvezetőnek a h ivatalt á tad �
ta, aki az alábbiakat m ondot�
ta:

— Az V. kerület m inden 
dolgozója osztozik öröm ünk �
ben, hiszen a kerület lakossá�
ga a  postaszolgáltatást illetően 
mostohán volt ellátva. A szép 
új h ivatalt különösen a régi 
5-ös és 53-as dolgozói tudják 
értékelni.

Ügy látom, hogy

minden feltétel biztosítva van ahhoi, 
hogy eredményes és jő munkát végezzünk.

Ez most m ár kizárólag ra j �
tunk  múlik. Biztos vagyok ab �
ban, hogy az elő ttünk álló fel�
adatokat a közönség megelé�
gedésére fogjuk végezni.

Ezúton mondok köszönetét 
azoknak, akik részt vettek a 
h ivatal létrehozásában, mind 
a posta, m ind a kivitelező vál�
la lat részéről.

A rövid ünnepség után Kes-  
seldorfer Györgyi szb-titkárt, 
a volt 53-as hivatal egyik ré �
gi dolgozóját kerestük fel.

— Szakszervezeti bizottsá �
gunk jelenlegi összetételében 
m ár nem  tud ja ellátni a meg�
növekedett feladatokat. Az 
alapszerv tagsága megkétsze�
reződött, hiszen m ajd 70 fő a 
hivatal létszáma. Ezért mi�
előbb új szb-t kell választa �
nunk.

— Hogyan van megelégedve 
ezzel a nagyszerű környezet�
tel?

— A hivatal nemcsak szem�
re szép, hanem  a dolgozók 
m unkafeltételeit is döntően 
megváltoztatta. A korszerűsí�
tés biztosította dolgozóink szá�
m ára a szabályszerű kezelés 
feltételeit — mondotta.

A most megnyílt Budapest 
5. sz. postahivatal nem csak az 
ország legnagyobb felvevő hi�
vatala, hanem  itt ta lálhatjuk  a 
legtöbb fiókbérlőt is — szám 
szerint több m int 600-at.

— Milyen gondolatokkal vet�
te á t a főváros legszebb hiva �
ta lát? — te ttük  fel a kérdést 
Freiler hivatalvezető szaktárs �
nak.

— Úgy végezzük majd 
munkánkat, hogy az méltó
legyen a külsőségekhez.

Forgalm unk rövidesen megha�

lad ja m ajd a régi 5-ös és 53- 
as hivatalokét.

A mai napig még működik 
a fenti két hivatal, de holnap 
— augusztus 1-én — tevékeny �
ségüket m ár az új hivatal 
folytatja.

— A „m elegváltást” hogyan 
oldják meg?

— Az első nap lesz a legne�
hezebb. A Budapest 4. sz. hi �
vatalból nem csak a fiókbér �
lők, hanem  nagy gyakorlattal 
rendelkező beosztok is kerül�
tek hozzánk. A fiókbérlők és 
a mi érdekünk is, hogy az új 
•számokat úgy ad juk  ki, hogy 
csak kis változás legyen a ko�
rábbi állapottal szemben.

— Mikor fogadja a hivatal 
az első jára to t?

— Augusztus 1-én, nulla óra 
15 perckor, majd reggelig to�
vábbi öt já ra t anyaga kerül 
átvételre, illetve feldolgozásra.

— Ma éjszaka milyen lénye�
gesebb m unkát végeznek el?

— Felszám oljuk a megszün�
te te tt két hivatal értékcikk- 
és pénzm aradványát, m ajd á t �
helyezzük az új hivatalba. 
Holnap reggelre elkészítjük a 
felvételi dolgozók részére a 
kézi pénztárakat — fejezte be 
nyilatkozatát Freiler szaktárs.

A Budapest 5. sz. hivatal 
dolgozóinak mi is eredményes, 
jó m unkát kívánunk.

— d—lai —

li szemle észrevételeinek kikü �
szöbölése, postai bevételek nö �
velése stb.

A dolgozók nem  félnek a t �
tól, hogy hosszúra nyúlik a  
termelési tanácskozás. Szíve�
sen, töltik  el negyedévenként 
azt a  néhány órát, hogy tevő�
legesen részt vegyenek a hi�
vatal m unkájának irányításá �
ban, elm ondják véleményüket, 
javaslataikat.

Élnek az üzemi demokrácia 
adta jogokkal,

érzik felelősségüket a hiva �
ta l eredm ényeiért. Szűnőben 
van a term elési tanácskozások 
korábbi panasznap jellege.

Sokat javu lt a  term elési ta �
nácskozások látogatottsága. A 
szolgálatban levők kivételével 
a hivatal dolgozóinak mintegy 
90 százaléka rendszeresen 
megjelenik a tanácskozásokon.

A tapasztalatok azt m utat �
ják, hogy az Igazgatóságon 
m egtartott hivatalvezetői érte �
kezlet anyagának feldolgozása, 
a h ivatal m unkájára történő 
alkalm azása jó  alapot n yú jt a 
term elési tanácskozások beszá �
molójának összeállításához. 
Fontos, hogy a  beszámoló az 
elm últ időszak eredményeinek, 
tapasztalatainak ism ertetése 
után, a  hivatal előtt álló leg�
fontosabb feladatokkal foglal�
kozzék, s  igy a dolgozóik fi �
gyelmét ezek megoldására 
összpontosítsa.

A term elési tanácskozásokon 
elhangzott kölcsönös bírálatok, 
viták, javaslatok és m egálla �
pítások növelik a  dolgozók 
érdeklődését, kezdeményező�
készségét. eredm ényesebbé te �
szik a hivatal m unkáját.

SZ. L.

35 évi szolgálat után

Augusztus 22-ig sok száz postás fiatal töltötte a nyarat a POK szántódi ifjúsági táborában. 
A tanfolyami időn belül egy hetes csoportokban váltották egymást. A kellemes szórakozás 

mellett a fiatalok értékes társadalmi munkával tették csúfosabbá a táborhelyet

j A  közelm últban búcsúztat-  
ták nyugdíjbavonulása alkal-  

l mából a Bp. 10- es sz. postahi-  
£ vatal dolgozói — 35 évi szolgá-  

lata után  — Szénási Józsefet, 
í 62 éves korában vált meg 
l m unkahelyétől, ahol a köztisz -  
J leletben álló dolgozók egyike 
\ volt. M unkatársain k ívü l a 
j közönség is megbecsülte és 
{ szerette őt.
í M unkájáról a szakmai veze-  

tők elismerőleg nyilatkoztak. 
\ Mint szakszervezeti tisztségvi-  
í selő, a felszabadulás óta — 
; különböző funkciókban  — a 
í vállalt feladatok m indegyikét 
í maradéktalanul igyekezett el-  
! végezni.
i K ívánjuk, hogy az eredrné-  
! nyesen eltöltött m unkásévek  
i után. családjával együtt, hosz-  
í szú időn át erőben, egészség-  
\ ben élvezze nyugdíját.

Pergel István

15—20 dolgozó foglalkozik a hivatal munkáját érintő feladatokkal.

N y á r i  em lék
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Tizenöt éves az úttörőpostás- mozgalmv
A csillebérci úttörő posta- 

hivatal azért létesült, hogy az 
úttörőpostás pajtásokat mun�
kaszeretetre, közösségi szel�
lemre és a postai szolgálat 
megismerésére nevelje.

1948-ban a Bp. 72. sz. posta- 
hivatalban négy oktató mű�
ködésével megindult — kb. 
25 úttörőivel — az első tanfo�
lyam.

Kezdetben az oktatók sem 
bíztak a sikerben.

Nem hittek abban, hogy 10— 
12 éves lányok-fiúk a postai 
ismereteket képesek elsajátí�
tani. Hamarosan kiderült az 
«ilenkezője. Tanfolyami vizs�
ga után a Bp. 72-nél érték�
cikkárus, ajánlott, expressz, 
csomag, távirat és postautal�
vány-felvételnél próbaképpen 
beültetett pajtások kitűnően 
megállták helyüket. Mind a 
postás szaktársak, mind a kö�
zönség elismeréssel nyilat�
kozott előzékeny, udvarias 
és pontos munkájukról.

1948. július 31-én a csille�
bérci úttörő nagytábor szü�
letésénél már jelen voltak és 
dolgoztak az első úttörőpos�
tások. A 200 holdas tábor 
minden zugát, minden sátrát 
bejárták.

Igen népszerűek lettek.

Az ország minden részéből 
összegyűlt úttörők és kül�
földi pionírok nagyon meg�
szerették az egyenruhás, fe�

gyelmezett postás pajtásokat. 
Azóta is minden esztendőben 
izgalommal várják a nyári tá�
borozást Csillebércen, ahol 
örök barátságot kötnek ha�
zai és külföldi úttörőkkel.

Az idei táborozás a béke és 
barátság jegyében zajlik le. 
Már a megnyitó ünnepségen 
kedves meglepetésben volt 
részünk. Léggömbök segítsé�
gével óriási rakéta emelke�
dett a magasba, hirdetve Bi- 
kovszkij és Tyereskova vi�
lágra szóló űrhajózásának di�
csőségét. A levegőbe emelke�
dett sok száz színes léggömb 
a békét köszöntötte, amely le�
hetővé teszi 14 ország úttörői�
nek gondtalan táborozását és 
barátságát.

Az első tanfolyam pajtá�
sainak és oktatóinak egyaránt 
könnyen ment, ugyanis csak 
egyes munkahelyek megismer�
tetésére volt szükség. A levél�
felvevő nem értett a rovato�
láshoz, a pénzfelvevő nem is�
merte a kézbesítő tudniva�
lóit stb. Az első táborozás 
alatt bebizonyosodott: jó ta�
nuló, egészséges és lelkiis�
meretes gyerekek, a munká�
ban a felnőttekkel is fel�
veszik a versenyt. A munka�
körök zavartalan ellátása ér�
dekében az úttörő pajtások 
részére a Postai ismeretek cí�
mű könyvet adtuk kézre, és 
minden pajtás valamennyi 
fontosabb postai munkakörből 
vizsgázott.

Fordulatot jelentett éle�
tünkben az 1960-as év: egye�

sültünk az Üttörővasúttal és 
csapatunk felvette a „24-es 
Hámán Kató úttörővasutas 
és postás csapat’' nevet. Csa�
patunk 15 rajból áll, napon�
ta egy raj teljesít szolgálatot, 
tehát tizenöt naponként ke�
rül egy-egy pajtásra a szolgá�
lat. Létszám kb. 750 fő.

Pajtásaink szívesen, öröm�
mel jönnek szolgálatba. Időn�
ként meglátogatnak olyanok, 
akik 10—12 évvel ezelőtt ke�
rültek ki a csapatból. Dolgoz�
nak olyanok is nálunk, akik 
pajtások voltak és mint rajve- 
zeíők, ifivezetők segítenek az 
oktatásban. Rajvezetőink ál�
talában középiskolások, egye�
temi és főiskolai hallgatók, 
kisebb számban postás dol�
gozók.

15 év alatt körülbelül 
2500 pajtást képeztünk ki 

úttörőpostásnak.

Kezdetben kevesen választot�
ták felnőtt korukban a pos�
tás pályát. Örömmel tapasz�
taljuk most, hogy a Postafor�
galmi Technikum hallgatói 
közé évről évre több pajtás 
kerül. Évenként 6—8 pajtást 
találunk az első osztályosok 
között.

A tizenöt éves jubileumot 
kb. 750 lelkes pajtás ünnepli

Mohácsi Katalin, az egykori 
úttörőpa.jíás jelenleg a Bp. 

701. sz. hivatal dolgozója

— ezek nagy része 1948 után 
született.

Mészáros Zoltán

CSALÁDI EST KESZTHELYEN

Kellemes este a Dunán
A  H ír la p te r je s z tő  Ü zem  

s z a k s ze rv e z e ti  b izo ttsá g a  jú �
liu s  29 - én este  r e n d e z te  m eg  
h a g y o m á n y o s  h a jó k irá n d u lá �
sát. ..„..d j-íirab uloii

A z  in d u lá s  e lő tt n e m c sa k  a 
ré s zv e v ő k , d e  a v ih a r fe lh ő k  is  
g y ü le k e z te k .

A z  in d u lá s  u tá n  a zo n b a n  
szép  id ő  le t t!  D o lg o zó in k  és 
v e n d é g e in k  é lv e z h e tté k  a  szép  
k ilá tá s t, a r e m e k  d u n a i le v e �
gőt. V id á m a n  tá rsa lg ó  cso p o r�
to k  a la k u lta k . A z  e lső  fe d é l�
z e te t  a f ia ta lo k  v e t t é k  b ir to �
k u k b a , és fá r a d h a ta tla n u l tá n �
co lta k .

A  h a jó k irá n d u lá so k  egyre  
jo b b a n  s ik e rü ln e k . K e lle m e s  
szó ra ko zá st, p ih e n é s t n y ú jta �
n a k  a d o lg o zó kn a k . L e h e tő s é �
g e t n y ú j t  arra  is , h o g y  a 
s z a k m a i v e z e tő k k e l, v a la m in t  
a  p á r t -  és s z a k s z e r v e z e ti  t i s z t �
s é g v ise lő k k e l fe h é r  a sz ta l m e l�
le t t — a  D u n a  h ú s  h u llá m a i  
fe l e t t  — n é h á n y , m in d e n k it  
é rd e k lő  k é rd ésrő l e lb e szé lg e s�
sen ek .

A  k irá n d u lá s  r é s zv e v ő i az  
é tte re m b e n  ín y c s ik la n d ó  fa la �
to k  k ö zö tt v á lo g a th a tta k . I t t  
is, o t t  is  é n e k lő  c so p o r to k  a la �
k u lta k .

H a za fe lé  jö v e t  g y ö n y ö rk ö d �
h e t tü n k  a z  e s ti fé n y á r b a n  
tü n d ö k lő  b u d a p es ti p a n o rá m á �
ban.

V e n d é g e in k  k ö zö tt  ü d v ö zö l�
h e t tü k  D e jczö  G á bort, a  B u d a �

p e s t i P osta ig a zg a tó sá g  v e z e tő �
jé t ,  H eg ed ű s  ls tv á n n é t ,  a P os�
tá s o k  S z a k s z e r v e z e te  s z e rv e zé �
si és sp o r to sz tá ly á n a k  v e ze tő -  
h e ly e tte s é t,  a k i k  m é g  so k  m á s  
s z a k s z e r v e z e ti  és s z a k m a i v e �
z e tő v e l  ö rö m m e l á l la p íth a ttá k  
m e g . h o g y  a  H ír la p ü ze m  d o l�
g ozó i — h ír la p á ru s a in k  — k u l�
tu r á lta n  és jó l  s zó ra k o z ta k .

Kass Ferenc

Fiatalok a sétahajón

A részvevők a festői Duna-part szépségében gyönyörködnek

„ T ö ltsö n  eg y  e s té t  csa lád i 
k ö rb e n  a  B a la to n  p a r t já n ”, 
hirdette a meghívó a keszthe�
lyi postás szakszervezet 1963. 
július 27-én megtartott Ki mit 
tud-versennyel egybekötött 
estjét.

Jól jártak, akik nem sajnál�
ták a fáradságot és lesétáltak 
a Balaton partjára az AKÖV 
klubhelyiségébe.

A műsor első részében szel�
lemi vetélkedő keretében meg�
ismerkedtünk Keszthely ide�
genforgalmi nevezetességeivel, 
keletkezésének történetével, a 
római uralomtól napjainkig. 
Képzeletben végigsétáltunk 
Keszthely utcáin, ismertetve 
a Festetich-kastély, a Heli�
kon-könyvtár, a Balaton-mú- 
zeum, a helikoni ünnepségek 
eredetét.

A Keszthelyen található em�
léktáblák ismertetése során 
megemlékeztünk a város szü�
lötteiről: Goldmark Károly�
ról, Szendrey Júliáról és Ka- 
csóh Pongráczról, aki itt sze�
rezte világhírű dalművét, a 
János vitézt. Bemutattuk Pe�
tőfi Sándor költeményeiből 
azokat, melyeket feleségének, 
Szendrey Júliának írt. Ének�
számokat hallottunk Kacsóh 
örökbecsű dalművéből, és 
hanglemezt Goldmark: Sába

királynője című világhírű 
operájából.

Az 1920-as helikoni ünnep�
ségek méltó hagyományait 
ápolva forró ünneplésben ré�
szesítette a kis postás család 
Győré Imre költő verseit, aki 
itt született Keszthelyen — 
édesapja mozgóposta kezelő 
a Keszthely 1. sz. postahivatal�
hál. Nem lehetéít meghatott�
ság nélkül hallgatni a költő 
Levél Apámhoz című költe�
ményét, melyet áthat a szülői 
szeretet gondolata. Büszke 
örömmel ünnepeltük az ifjú 
költőnemzedék kiváló tagját, 
akit a népköztársaság Gábor 
Andor-díjjal tüntetett ki. A 
költő táviratban üdvözölte a 
családi est vendégeit és saj�
nálattal közölte, hogy beteg�
sége miatt nem tudott eleget 
tenni meghívásuknak.

A műsor második részében 
önkéntes jelentkezés alapján 
tréfás ügyességi gyakorlatok 
következtek: Ki tud hamarabb 
megenni öt darab kekszet vagy 
egy tábla csokoládét késsel és 
villával; lekvárt enni anél�
kül, hogy kézzel hozzáérne, 
ki tud hamarabb burgonyát 
hámozni; kukoricát morzsol�
ni, vagy szembe fordulva 
nyakkendőt kötni.

Arányi József 
levelező

Z a la e g e r s z e g i  p o s t á s o k  S z e g e d e n
A tél folyamán elhatároz�

tuk, hogy ellátogatunk Sze�
gedre. Különböző vélemények 
születtek arról, hogy miként 
biztosítsuk a kirándulás fel�
tételeit. Ekkor kaptuk meg 
a Csongrád megyei postások 
meghívását: „Töltsön néhány 
kellemes napot Szegeden” cím�
mel.

Ez nagy segítséget jelentett 
számunkra, mert ez idáig 
több napos kirándulást még 
nem szerveztünk. 22-en vet�
tek részt a kiránduláson. Hi�
vatalunk, sajnos, nem tudta 
biztosítani ennél több dolgo�
zó egyidejű szabadságát. Ezt 
is csak az osztály- és csoport- 
vezetők helyes munkaszerve�
zése és a jó kollektív szellem 
tette lehetővé.

Az indulást lázas készülődés 
és tervezgetés előzte meg. 
Amikor megérkeztünk a sze�
gedi pályaudvarra, a szakszer�
vezet megyebizottsági titkára 
és kultúrfelelőse virágcsokor�
ral és meleghangú szavakkal 
fogadott bennünket. Megható 
és kellemes meglepetés volt 
ez számunkra.

Megnéztük a város szép és 
modern épületeit, utcáit, tereit 
a gyönyörű szobrokkal, továb�
bá műemlékeit, múzeumát és 
megcsodáltuk rendezett park�
ját. Felejthetetlen látvány

volt a közelmúltban épített 
szökőkút, a szőke Tisza, a fo�
gadalmi templom, a szép ba�
rokk tanácsháza és az európai 
hírnévnek örvendő műemlék 
zsinagóga. A kirándulás leg�
kiemelkedőbb programja a 
szabadtéri játékok keretében 
előadott Verdi: Trubadúr
című operája volt.

Másnap reggel megannyi 
új élménnyel gazdagodva in�
dultunk haza.

Ezúton mondunk köszöne�
tét szakszervezetünknek, s a 
csongrádi megyebizottságnak, 
hogy ezt a nagyszerű kirán�
dulást lehetővé tették szá�
munkra.

Kaposi Antalné
levelező

Zalaegerszeg

ÍRD,
OLVASD,
TERJESZD
A
POSTÁS DOLGOZÓT!

LEVELEZŐINK ÍRJÁK
E gyre  tö b b  le v é l é r k e z ik  s z e rk e s z tő sé g ü n k  c ím ére . Ö röm  

o lv a sn i a so ko ld a lú  tu d ó s ítá so ka t. B e szá m o ln a k  e g y - e g y  ese �
m é n y rő l, m u n k a m ó d sze rrő l, szo c ia lis ta  b r ig á d ju k  g o n d ja iró l, 

öröm eirő l.
L á ssu n k  e g y - k é t é rd e k e se b b  h ir t, e r e d m é n y t, ja v a s la to t:

NAGY DOMONKOS Nyír�
egyházáról javaslatot küldött, 
amely szerint a jobb minősíté�
sű hivatalok dolgozói adjanak 
rendszeres segítséget a gyen�
gébb eredményt elért hivata�
lok beosztottjai részére. Ajánl�
juk: javaslatát juttassa el a 
Debreceni Postaigazgatóság�
hoz. Az eredményről, kérjük, 
tájékoztasson bennünket.

★
CSATO ERZSÉBET Sárbo- 

gárdról a hivatal eredményes 
munkájával foglalkozik. Az el�
ső negyedév bevételi irány�
számát 101,3 százalékra, a II. 
negyedévit 100,4 százalékra 
teljesítették. Megemlíti, hogy 
a versenynyilvánosság igen 
jó, mert naponta történik az 
értékelés. A szakmai munká�
ban komoly eredményt ért ei 
Varga Mária távgépíró. Sok 
esetben rendeznek családi ösz- 
szejöveteleket. Horváth Nán- 
dorné, a hivatal egyik dolgo�
zója szabad idejében rajzol és 
fest. Legutóbb a megyei kiál�
lításon rajzaival és festmé�
nyeivel díjakat nyert.

★

KOMÁROMI IMRE Moson�
magyaróvárról a kézbesítő bri�
gádok munkájáról írt. A leg�
utóbbi termelési tanácskozás 
az I. számú brigádnak odaítél�
te a szocialista brigád cimet. 
A szakmai munkában kitűnt 
Németh Géza, aki 59 új hír�
lapelőfizetőt gyűjtött. A bri�
gád rendszeresen részt vett a 
politikai oktatásban, és igen 
sokszor segítenek egymáson. 
Benzinger Károly családiház�
építésénél például több száz 
forint értékű munkát végez�
tek. Az I. brigád eredményei 
láttán alakult meg a hivatal�
nál a II. kézbesítő brigád és 
egy ifjúsági brigád. A két bri�
gád nemes vetélkedésének 
máris vannak eredményei a 
mim kában és a közösségi élet 
fejlődésében egyaránt.

★
HORVÁTH MIHÁLY Szek- 

szárdról beszámolt arról, hogy 
ünnepélyes keretek között kö�
szöntötték Beki József és Vá- 
czi Imre szaktársaikat abból 
az alkalomból, hogy 25, illet�
ve 40 esztendeje becsületesen 
dolgoznak a postán. Az ünne�
peiteket Bencze Mihály szb- 
titkár is köszöntötte, és átad�
ta a munkatársak által vásá�
rolt igen szép ajándékokat.

*

ANGYAL REZSŐ Szegedről 
arról tájékoztat bennünket, 
hogy a kiskundorozsmai és a

nagyszénás! postahivatalok fel�
újítása, korszerűsítése befeje�
ződött. A három hivatal épít�
kezésére több mint 1 millió 
forintot fordított a postaigaz�
gatóság. Az igazgatósághoz 
tartozó területen még ez évben 
13 postahivatalt korszerűsíte�
nek.

■k

PAPP GYULA Hatvanból
irta, hogy a nyár folyamán 
több sporteseményt rendeztek 
a postások, így természetjáró�
háziversenyt a Mátrában, 
Ágas vár környékén. Ezenkívül 
meglátogatták a gyöngyösi 
postásokat, ahol a hivatal 
megtekintése és a hasznos ta�
pasztalatcsere után a labda�
rúgópályán is összemérték 
erejüket. Az eredmény 0:0 
•volt. Mindkét rendezvényen 
60—60 dolgozó és családtagja�
ik vettek részt.

•k

SZILÁGYI SÁNDOR Kis�
kunfélegyházáról arról tudósí�
tott, hogy a hivatal dolgozói 
elhatározták, hogy 1964. ja�
nuár 1-től részt vesznek a Szo�
cialista hivatal címért folyó 
munkaversenyben. Az elkö�
vetkező hónapokban kialakít�
ják, megvitatják vállalásaikat 
és azokat a feltételeket, me�
lyek alapot biztosítanak majd 
az eredményes munkához.

*k

TÓTH JÁNOS Miskolcról az 
újítások helyzetével foglalko�
zott. Mint írja, a legeredmé�
nyesebb újítók közül Herbst 
Károly, Sárkány Ernő, Forrai 
Károly jutalomban részesül�
tek. Ezenkívül még több újí�
tó és szakvéleményező pénz�
jutalmat kapott.

k

BANGA SÁNDORNÉ — 
Járműtelep — írásában öröm�
mel számolt be arról, hogy jó 
munkája jutalmául R. L. szak�
társ és családja még régebben 
új otthonhoz jutott. Felkeres�
te őket lakásukban, és beszá�
molt arról, hogy milyen szép 
környezetben élnek — megér�
demelten — munkájuk alap�
ján.

*

BÁNSÁGI ISTVÁN Kapos�
várról humoros írásában egy 
hírlapszervező szaktárs mulat�
ságos esetéről számolt be,
mely szerint — elnézvén
egyenruháját — a falusiak őt 
kérték fel egy balatoni köz�
ségben annak eldöntésére, ki�
nek adják a fejlesztési terv�
ben megjelölt kikötőt.

K e d v e s  e p izó d o k , m u n k a e r e d m é n y e k , g o n d o k , ö rö m ö k , 

le v e le ző in k  írá sa i e rrő l tá jé k o z ta tn a k  b e n n ü n k e t .

V á r ju k  a  to v á b b i tu d ó s ítá sa ik a t!

FIATALOK A BÁCSALMÁSI HIVATALBAN
Nevelő hivatal: így nevezik 

hivatalunkat a szegedi terüle�
ten. Ennek bizonyítására sze�
retném elmondani, hogy az el�
múlt években a hivataltól há�
rom házaspár vállalt hivatal�
vezetést, két dolgozó helyi el�
lenőr, egy pedig rendezői be�
osztásba került el tőlünk. Je�
lenleg a hivatal két dolgozó�
ját tartják nyilván, mint hiva�
talvezető tartalékot. Feltehe�
tően a közeljövőben ők is 
megbízatást kapnak. A felso�
roltakon kívül mások nagyhi�
vatalokhoz mentek el. a dol�
gozók kiáebb része pedig a 
postán kívül helyezkedett el. 
Egy kivételével valamennyien 
fiatalok voltak.

A nehézségek ellenére öt 
e se tb e n  n y e r tü k  e l a k iv á ló  
h iv a ta l c ím e t és n é g y  é v ig  5- 
ös m in ő s íté sű  v o lt  a  h iv a ta l  
m u n k á ja . Sajnos, az ez évi

szemlén — jogosan — 4-es 
eredményt értünk el. ,

Hogyan születtek ezek az 
eredmények?

B á tr a n  b íz tu n k  

é s  é p í t e t tü n k  a  f ia ta lo k r a .

Már a felvétel előtt ismertet�
jük a dolgozókkal, hogy kifo�
gástalan munkát kívánunk, 
odaadást és szorgalmas tanu�
lást. Az esetek többségében a 
felvett dolgozók megfelelnek 
a magasra állított mércének.

A dolgozók nevelésével a 
szakvezetésen kívül a szak- 
szervezeti bizottság és a KISZ- 
szervezet is foglalkozik. Külö�
nösen sokat segít T ö rö k  É va  
KISZ-titkár abban, hogy a fia�
talokkal mielőbb megismer�
tessük és megszoktassuk a fe�
gyelmet és öntudatos légkört.

S z a k m a i  é s  p o l i t i k a i  fe j lő d é s ü k h ö z  m in d e n  s e g í ts é g e t  

m e g a d u n k ,  u g y a n a k k o r  s z ig o r ú  f e g y e lm e t  

k ö v e te lü n k  m e g .

A példamutatóan helytállók�
nak elismerést és jutalmat 
adunk. Pl. egy ifi dolgozót 
tüntettünk ki Kiváló dolgozó�
jelvénnyel, öt ifit pedig okle�
véllel.

A Szakma ifjú mestere moz�
galomban is részt vesznek a 
hivatal fiataljai. 1962-ben ket�
ten ezüstjelvényt kaptak. Je�
lenleg hatan csatlakoztak a 
mozgalomhoz, akik az előírt

vonalvizsgákból kitűnő ered�
ménnyel vizsgáztak.

őszintén beszélünk a fiata�
lokkal, megmondjuk, mit vá�
runk tőlük. Ugyanakkor a kö�
vetelmények mellett kellő se�
gítséget is nyújtunk.

Babity István
levelező

Bácsalmás
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Helyesnek bizonyult a fegyelmi jogkör
kiszélesítése

A múlt év nyarán áttörte a 
régi kereteket a Postavezér�
igazgatóságnak az az utasítá�
sa, amely öt nagy postai szer�
vet I. fokú fegyelmi jogkörrel 

ruházott fel.
A fegyelmi jog centralizálá�

sát mereven kezelték addig 
azzal az indokkal, hogy a vég�
rehajtó szervek nem képesek a

fegyelmi jog megfelelő gyakor�
lására. Az ebből eredő elégte�
lenség pedig a fegyelem meg- 
iazulásához vezethet.

Alaposan rácáfolt az idő er�
re a maradi nézetre, amely 
nem volt képes kilépni a múlt�
ban meggyökeresedett formák�
ból.

A  g y a k o r la t  ig a z o l ta  a  fe g y e lm i  jo g k ö r  
s z é to s z tá s á n a k  h e ly e s s é g é t

Az új fegyelmi hatóságok 
félévi működéséről szóló be�
számolóból megtudhatjuk, 
hogy az általuk hozott 72 fe�
gyelmi határozat alaki és ér�
demi szempontból egyaránt 
megfelelt az előírásoknak.

Ezt igazolja az a tény is, 
hogy a megfellebbezett I. ha�
tározatok közül csak egyet 
változtatott meg a postaigaz�
gatóság vezetője mint II. fo�
kú fegyelmi hatóság.

Megtudhatjuk a jelentésből 
azt is, hogy a 72 határozatból 
18-ban hoztak azonnali hatá�
lyú elbocsátást. A nagyszámú 
szigorú büntetés ellenére azon�
ban csak összesen hat esetben 
fellebbeztek az érdekelt dol�
gozók.

Ez a két szám — a feltű�
nően sok elbocsátás és a ke�
vés fellebbezés — alaposabb 
elemzést kívánt volna meg a 
jelentéstől. Az eltúlzottan sú�
lyos büntetések éppen úgy 
nem találkoznak a dolgozók 
igazságérzetével, mint a túl

enyhe büntetések. Ez okból az 
elemzésnek azt kellett volna 
vizsgálnia, hogy nem érvénye�
sül-e a határozatokban túlzott 
szigor. Milyen belenyugvás 
okozta a fellebbezések csekély 
számát? — ennek vizsgálata is 
alapos elemzést kívánt volna. 
Az ilyen nagymérvű belenyug�
vás a fegyelmi határozatok fel�
tétlen helyességébe, nem

egészséges, és ellenkezik a 
szocialista jogorvoslati rend�
szer elveivel. Megállapítja ez�
után a jelentés, hogy az eljá�
rások során szabálytalanságok 
és törvénysértések nem for�
dultak elő.

Ez a megállapítás éppen a 
fentiekben kifejtettek szerint 
teljes mértékben nem fogad�
ható el. Mert az öjsszes hatá�
rozatok tüzetes vizsgálata — 
amint ez a dolgok rendjéből is 
logikusan következik — talál�
hatott volna némi kis szabály�
talanságokat.

Mégis mi a leglényegesebb 
megállapítása a jelentésnek? 
Az — amivel azután teljes 
egészében egyet kell érteni —, 
hogy az intézkedés, a bizonyá�
ra fennálló kisebb zökkenők 
ellenére nagyszerűen bevált. 
A fegyelmi eljárás ezeknél a 
postaszerveknél meggyorsult.

A z  e g y é n i  é s  a  k ö z ö s  n e v e lő  h a tá s  ig y  jo b b a n  é rv é n y e sü l,

mint a távol és elkésve hozott 
fegyelmi határozatoknál.

A jó eredmény alapján te�
hát foglalkozni kellene a fe�
gyelmi jogkör további kiter�
jesztésének kérdésével. Még 
akkor is, ha a fokozatosság el�
vét itt is szem előtt kell tar�
tani. Célravezetőnek látszanék 
olyan intézkedés, hogy a ke�
rületi igazgatóságok felruház�
hassák a fegyelmi joggal azo�
kat a hivatalokat, amelyek�
nél ennek megvannak a tár�
gyi és személyi feltételei.

A következő lépéseket azon�
ban feltétlenül meg kell ten�
ni, mert ezt megköveteli az ál�
talános fejlődés.

Dr. Jankovich Lajos

J u b i l e u m i
Ebben a tárgyban gyakran 

keletkezik munkaügyi vita, 
mert mind a forgalmi, mind 
a műszaki szolgálatot ellátók 
között akadnak olyanok, akik 
a felszabadulás előtti időkben 
szakaszosan dolgoztak.

Besorolási szempontból a 
Postavezérigazgatóság olyan 
rendelkezéseket adott ki, ame�
lyek a volt kiadóknál és a táv�
írómunkásoknál lehetőséget 
adnak a megszakításoktól való 
eltekintésre és a szolgálati 
Idők egybeszámítására.

Az így egybeszámított idők 
alapul szolgálnak a besoro�
lás kezdő időpontjának meg�
állapításához. Ezek az egybe- 
vonások azonban nem jelen�
tik a jubileumi jutalomra jo�
gosító folyamatos munkavi�
szonyt is. Ezekben az időkö�
zökben ugyanis olyan meg�
szakítások vannak, amelyek 
a folyamatosságot kizáró meg�
szakításokat tartalmaznak.

Jubileumi jutalom szem�
pontjából a folyamatosságot 
csak a legszorosabban lehet 
vizsgálni. A MT. V. 196. § (1) 
bekezdése szerint: „A m u n k a -  
v is z o n y  fo ly a m a to ssá g a  te k in �
te té b e n  a 93. § - b a n  fo g la lta k  
a z irá n y a d ó k .”

A 93. § (1) bekezdése pedig 
ig y  szól: „A fo ly a m a to s  m u n �
k a v is z o n y  a la p já n  já ró  p ó t -  
sza b a d sá g  m é r té k é n e k  k is zá �
m ítá sá n á l a m e g sza k ítá s  n é l�
k ü l  e l tö ltö tt  m u n k a v is z o n y t  
k e ll  f ig y e le m b e  v e n n i;  eb b e  a 
p ró b a id ő  is  b e szá m ít.”

Az érintett postai dolgozók�
nál pedig a vitás időkben min�
dig vannak megszakítások. Ez 
a volt kiadóknál abból ered, 
hogy a postamester a munka- 
viszonyt felmondta, vagy a 
kiadó saját elhatározásából 
változtatott munkaneryet. A 
távírómunkásoknál pedig a 
szakaszos alkalmazás a szaka�
szosan jelentkező munkaszük�
ségletből eredt. A vitás ügyek�
ben az utóbbi dolgozóknál so�
ha nincs meg az évi 365 napi 
munkaviszony. Munkaviszo-
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nyukban a folyamatosság meg�
szakad. Ugyanis csak az olyan 
megszakítások nem hatnak ki 
a folyamatosságra, amelyek az 
MT. V. 9. § (2) bekezdés a)— 
f) pontjaiban vannak felso�
rolva. Ezek között a munka�
hiány miatt megszüntetett fog�
lalkoztatás nincs felsorolva.

Hibás ezért a Szegedi Pos�
taigazgatóság mellett működő 
egyeztető bizottság 11/1963. sz. 
határozata, mert nem a fen�
tiek szerint hozott határoza�
tot.

Megállapította a panasztevő 
jubileumi jutalomra való jo�
gosultságát, noha a munkavi�
szonya a fentiek szerint nem 
volt folyamatos. Tévesen hi�
vatkozott indokolásában a
Legfelsőbb Bíróság Polgári 
Kollégiuma 796/21. sz. álló»- 
foglalására. Ebben az állás- 
foglalásban egy szó sincs ar�
ról, hogy a fentebb idézett 
rendelkezésektől eltérően is
meg lehet a munkaviszony fo�
lyamatosságát állapítani.

Ugyanennek az egyeztető bi�
zottságnak a 13/1963. és a 
14/1963. sz. határozatával is
részletesen kellene foglalkoz�
ni, mert mindkettő alaki és 
érdemi szempontokból is kifo�
gásolható. Az előbbi a ren�
delkező részben kijelenti, 
hogy a panaszt érdemben nem 
tárgyalja. Ezzel ellentétben az 
indokolásban kijelenti, hogy 
jogszabálysértést nem állapít 
meg. Ez pedig érdemi állás- 
foglalás. Ugyanúgy az a meg�
állapítás is, hogy a panasz 
idő előtti.

Az utóbbi határozatból nem 
vehető ki a tényállás. Neve�
zetesen az, hogy a kézbesítő�
járást csökkentették-e, vagy 
a dolgozót helyezték át más 
járásba?

Rögzíti a határozat, hogy a 
panasznak nincs jogalapja. 
Azt azonban, hogy miért nincs, 
még az indokolás további ré�
sze sem fejti ki, mert ehhez 
önmagában annak megállapí�
tása, hogy a sérelmezett in�
tézkedésre vonatkozó írást a 
dolgozó milyen időpontban 
vette át, nem elegendő.

Mindkét határozat hiányos. 
Az indokolásban a teljes tény�
állást minden esetben rögzí�
teni kell. A z  e g y e z te tő  b iz o tt�
sá g i h a tá ro za t n e m  le h e t r e j t �
v é n y , a b b a n  m in d e n k o r  k é t �
ség e t k izá ró a n  k e ll  fo g a lm a z�
n i!

J .  L.

Postások
életéből

S o k s z o r  e lh a n g z ik , h o g y  
la ssú  a p o sta  m u n k á ja . M in t  
é rd e k e ssé g e t, e m l í t jü k  m eg : a 
sv á jc i L a u sa n n e - b a n  e g y  61 
é ves  fé r f i  le v e le t  k a p o tt  1963. 
jú n iu sá b a n , m e ly b e n  fe ls z ó l í t �
já k ,  h o g y  a csa p a t va sá rn a p i 
m é r k ő z é s é n  p o n to sa n  je le n je n  
m eg . A  le v é le n  a  b é ly e g ző �
le n y o m a t jó l  o lva sh a tó : 1 9 17. 
m á r c i u s  1 8 .

■k
A  s ió fo k i p o s ta h iv a ta lb a n  33 

é v i b e c sü le te s  m u n k a  u tá n  ü n �
n e p é ly e se n  e lb ú c s ú z ta t tá k  Z s i -  
rai J ó z s e f  k é zb e s ítő  s z a k tá r �
sa t. D e á k  EriiÖ h iv a ta lv e z e tő  
és K u ta s  G éza  fő p é n z tá ro s , a 
h iv a ta l d o lg o zó i n e v é b e n  m e �
leg  s z e r e te t te l  k ö s z ö n tö tté k  Jó �
z s i  bácsit, jó  p ih e n é s t és h o sz -  
szú , bo ldog  é le te t k ív á n v a .  
A m ik o r  a z  öreg  p o stá s  á tv e t�
te  m u n k a tá r s a i a já n d é k á t — 
a z  e zü s t c ig a re tta tá rc á t és a 
h a ta lm a s  v irá g c so k ro t —, b i�
zo n y , k ib u g g y a n t a k ö n n y  a 
szem éb ő l.

E zú to n  k ü ld jü k  m i  is  leg �
jo b b  k ív á n sá g a in k a t.

■k

1951 - ben k e z d te  p o sta i m u n �
k á já t L ip tá k  M ária , F ilk e h á za  
és F ü zé rk a jta  fa lu k  kö zö s  p o s�
tása. N e m r é g ib e n  e lg o n d o lk o z�
ta tó  s ta t i s z t ik á t  k é s z íte t t:  t i �
z e n k é t  é v e  a  k é t  p ic in y  fa lu �
ban  h á ro m  ú jsá g  já r t  és egy  
rá d ió e lő fize tő  vo lt. M a  56 n a �
p ila p  és 113 h e ti la p  fo g y  el. 
E z e n k ív ü l  57 rá d ió -  és h é t tv -  
e lő f iz e tő n e k  v is z i  a  n y u g tá �
k a t. K is  fa lu k ,  s e z  n e m  a k á r�
m ily e n  fe j lő d é s .

k
U j p o s ta h iv a ta l é p ü l F ertő �

rá ko so n  és S o p ro n h o rp á cso n . A  
k é t  p o s ta h iv a ta l b e ru h á zá s i 
ö sszege  700 000 fo r in t . A  h ír e k  
s z e r in t — a z  o tta n i p o s tá so k  
n a g y  ö rö m ére  — m é g  e b b e n  az  
é v b e n  á ta d já k  a k é t  h iv a ta lt ,  

k
S zé p  e r e d m é n y t é r t  e l a szé �

k e s fe h é r v á r i II . s z á m ú  F e n n �
ta r tá s i Ü zem . A  r e n d k ív ü li  
id ő já rá s  e lle n é re  a z  I. fé lé v i  
te r v ü k e t  — 1 240 000 fo r in t  é r�
té k ű  m u n k a  e lv é g zé sé v e l — 
143,5 s zá za lé k ra  te l je s í te t té k .  
E re d m é n y e se n  te l je s í te t te  a  k i �
tű z ö t t  fe la d a to k a t a C sege M i�
h á ly  v e z e t te , szo c ia lis ta  c ím e t  
n y e r t  14 ta g ú  ép ítő b rig á d , 

k
1963 első  fé lé v é b e n  79 625 ú j  

te le v íz ió e lő fiz e tő t v e t t  n y i lv á n �
ta r tá sb a  a posta . A  rá d ió e lő -  
f i z e tö k  szá m a  40 000 - rel e m e l�
k e d e tt .  1963. jú n iu s  30 - án  
404 371 te le v íz ió e lő fiz e tő  és 
2 430 528 rá d ió e lő fize tö  v o lt  
h a zá n k b a n .

k
Ig en  s z e r e tik  P ista  bá csit — 

B o h á r  Is tv á n  k iv á ló  d o lg o zó t 
— Z a la sze n tlá sz ló n . T iz e n e g y  
é v e  k é zb e s ítő  a fa lu b a n . J á ra �
ta  18 k ilo m é te r  hosszú . A  m i�
n a p  é rd ekes , O laszo rszá g b ó l 
jö t t  le v e le t  k é zb e s íte tt .  A  
c ím zés : „ M ó n ika  n én i, Z a la -  
s ze n tlá s z ló ”. T e rm é sze te se n ,  
n e m  k e lle t t  c ím n y o m o zá s , h isz  
a z  eg ész  fa lu t  ism e r i, s íg y  a z �
n a p  a le v é l a  tö b b iv e l e g y ü tt  
e lju to t t  a  c ím ze tth e z .

A JUTALMAZOTT BRI GÁD
A téli rendkívüli időjárás a 

Vas megyei Távbeszélő Üzem 
munkájában is sok gondot 
okozott. A z  első  n e g y e d é v i  
te l je s íté s  a z  e lő irá n y za tta l  
s z e m b e n  csa k  71 szá za léko s  
vo lt.

Az üzem első negyedévi el�
maradásának pótlására az 
igazgatóság célfeladatot tűzött 
ki. Ennek teljesítése az első 
pillanatban lehetetlennek lát�
szott — mondja K a rá d i J ó �
z s e f, az üzem vezetője.

Az első félévi tervteljesíté�
sünk 108,5 százalék, míg ezen 
belül a m á so d ik  n e g y e d é v i  
e r e d m é n y ü n k  143,5 s zá za lé k  
v o lt .

A  feladatok fontosságának 
tudatában ült össze az üzem 
párt-, szakszervezeti és szak�
mai vezetősége. Teljes részle�
tességgel kidolgoztuk minden 
egyes brigád feladatát, és azt 
megbeszéltük a brigádvezetők�
kel, akik a tagokat tájékoztat�
ták a reájuk háruló felada�
tokról. Az anyagellátást úgy 
szerveztük meg, hogy annak 
folyamatossága biztosítva le �
gyen.

A z  e lé r t e r e d m é n y e k  a  szo �
c ia lis ta  c ím é r t k ü zd ő  b r ig á d �
ja in k  jó  m u n k á já n a k  tu la jd o �
n íth a tó k .

Három brigád dolgozik az 
üzemnél. A munka minőségét 
is figyelembe véve, B a lik ó  F e�
ren c  brigádja érte el a leg�
jobb eredményt.

Felkerestük a jelenleg Cell- 
dömölkön dolgozó Balikó-bri- 
gádot.

— A második negyedévben 
119,8 százalékos átlagot értünk 
el — mondja Balikó szaktárs. 
— Brigádomban több éves ta�
pasztalattal rendelkező távíró- 
munkás szaktársak dolgoznak, 
akik zömükben fiatalok. Ép�
pen ezért a munkák elosztásá�
nál arra törekszem, hogy mel�
léjük tapasztalt szaktársakat 
állítsak. így biztosítani tudtam 
a munka gyors és kifogástalan 
elvégzését. Úgy gondolom, 
hogy ezáltal sikerült elérni 
többek közt azt, hogy egyéves 
fennállásunk óta a brigádban 
baleset még nem volt.

Balikó szaktárs esetenként 
közli a brigádtagokkal a so-

Cs. J.-né hivatalon belüli át�
helyezés miatt panasszal for�
dult az egyeztető bizottsághoz, 
de az panaszát elutasította. Ha 
az indokolást nem néznők, el�
fogadható a határozat. Az in�
dokolással együtt már annál 
kevésbé.

Az indokolás ugyanis megál�
lapítja, hogy az áthelyezés 
népgazdasági érdekből történt, 
és az előírt határidőket meg�
tartották. Megjelölték az új 
munkakört és a megfelelő 
bért. A formának tehát min�
denben eleget tettek.

A továbbiakban azt rögzíti 
az indokolás, hogy „a panasz�
ban felhozott indokok nem 
Ply^n tpérygipk, hogy annak 
alapján az áthelyezést hatály�
talanítani kellene”.

Arról azonban egy szó sincs, 
hogy melyek ezek a csekély 
mérvű indokok. Utal a hivatal 
elsőrendű feladatára, a vonat�
kozó MT-rendeletek betartását 
és a szolgálat ellátását ille�
tően. Foglalkozik Cs. J.-né 
szakképzettségével és rábuk�
kan olyan körülményre is, 
hogy a panaszos a Postafor�
galmi Technikum harmadik 
osztályos tanulója. Ez a körül�
mény csak annyiban szúr sze�
met az egyeztető bizottságnak, 
hogy a munkahelyváltozást 
a gyakorlati képzés szempont�
jából előnyösnek tartja. 
Egyébként ennek a körül�
ménynek nem tulajdonít jogi 
jelentőséget.

A posta II. fokú egyeztető 
bizottsága a fellebbezésnek 
helyt adott, és hatálytalanítot�
ta az áthelyezést.

A törvényességet helyreállító 
II. fokú határozat éppen a 
csekély mérvű indokokat látta 
perdöntőnek. Mik voltak ezek? 
Cs. J-né távírászi munkakör�
ben C szolgálatban napi hét 
órát teljesít. Az 1963—64. 
tanévben fejezi be a techni�
kumi tanulmányait. Ezek mel�
lett az áthelyezés L szolgála�
tos felvételi munkakörbe tör�
tént. Közismert, hogy az L 
szolgálat a valóságban csak�
nem minden alkalommal tény-

Balogh Sándor p. alk. (Kar�
cag Fennt. Üzem);

Horváth István m. ell. (Bp-i 
Távb. lg.);

Krizsán János p. alk. (Deb�
recen, Magasépítési Üzem);

Lajó István p. alk. (Javító�
üzem);

Nagy Ferencné fp. vez. (Sza�
bás);

Szabó István hírlapárus (Ka�
posvár 1.).

Emléküket megőrizzük!

ron következő munka elvég�
zésére megállapított időnormá�
kat.

K a rv a li ts  J ó z s e f megemlí�
tette, hogy a brigád valameny- 
nyi tagja minden munkánál 
arra törekszik, hogy az időnor�
mán belül a legjobb minőségű 
munkát végezze.

A brigád tevékenységében 
nemcsak a termelési eredmé�
nyekben mutatkozik meg a 
szocialista jelleg. Szabad ide�
jükben több alkalommal se�
gítettek H o rv á th  Im r e  gépko�
csivezető házépítésénél. A bri�
gádtagok szívesen olvasnak. 
D ezse M ih á ly  gondoskodik ar�
ról, hogy a letéti könyvtár ál�
lománya állandóan cserélőd�
jék. Ha lehetőségük van, ak�
kor hetenként több alkalom�
mal moziba mennek. A közel�
múltban, amikor Keszthely 
környékén dolgoztak, közös 
színházlátogatáson vettek 
részt, és felkeresték a Bala�
ton Múzeumot is.

A brigádban található jó 
szellemet bizonyítja az alábbi 
eset is. P. E. szaktárs fél éve 
dolgozik az üzemnél. Szaktár�
sunkkal igen sok baj volt. A 
brigád, ahol a korábbiakban 
dolgozott, magatartása miatt 
nem akart vele együtt lenni. 
Ilyen előzmények után került 
a Balikó-brigádba. A tagok el�
határozták, hogy megkísérlik 
P. E .- t visszavezetni a helyes 
útra. Törekvésük sikerrel járt. 
Ma már nincs panasz P. E. 
szak társra.

Az első félévi eredményes 
munka alapján július 27-én 
megtartott termelési tanácsko�
záson a brigád valamennyi 
tagja pénzjutalomban része�
sült.

Galambos Géza
levelező,

Szombathely

legesen napi tízórás elfoglalt�
sággal jár. Nem lehet kétsé�
ges, hogy az új munkabeosz�
tás gátolná őt tanulmányaiban.

Ilyen esetre pedig a Mt. V. 
213. §-a félreérthetetlenül ren�
delkezik. „ M eg tiltja  a  to v á b b �
ta n u ló k n a k  o ly a n  m u n k a k ö r �
be va ló  á th e ly e zé sé t, a m e ly  
ő k e t a to v á b b ta n u lá s b a n  gá�
to ln á . Ezt a szabályt alkaL 
mazta helyesen a II. fokú 
egyeztető bizottság.

J. L.

P ostás k ézilab d ázó  fiúk  
nagyszerű  szerep lése

A férfi kézilabda-szakosztály 
csapata az elm últ évben — a leg�
nagyobb meglepetésre — kiesett 
az NB II-ből. A szakvezetők ré �
szére azért volt meglepetés a 
rossz szereplés, m ert a  fiúk játék �
erejét figyelembe véve reális szá�
m ítások szerint az első három 
hely valam elyikén kellett volna 
végezniük.

A kiesés néha azzal jár, hogy 
a csapatból a jobb játékosok el�
távoznak és szinte szétesik az 
egész csapat. Nos, a postás fiúk 
m egcáfolták ezt a hiedelmet. Az 
1963. évi Budapest I. osztályú baj �
nokság tavaszi fordulóját pont* 
veszteség nélkül fejezték be és 
még pontelőnnyel indultak az őszi 
fordulóban. Igaz, a  mezőny itt 
gyengébb, m int az NB II-ben, 
azonban a form ajavulást, az ered �
ményességet más is jelzi. A Pos�
tás SE férfi kézilabda-csapata 
részt vett a  Spartacus által m in �
dén évben megrendezett Esti 
Kupa mérkőzéssorozaton. A sok �
szoros bajnok Spartacuson kívül 
az FTC, az Üjpesti Dózsa, a Cse- 
pe: NB 1-es csapatai, valam int a 
Híradó és a Lőrinci Fonó NB 
II-es csapatai is indultak.

A postás fiúk ellenfele az Üj- 
pestí Dózsa volt. A legnagyobb 
meglepetésre 21:16 arányban győz�
ték le a komoly játékerőt képvi�
selő lila-fehér csapatot. Sokan azt 
hitték, hogy ez csak a  véletlen 
műve volt A következő m érkő �
zések bebizonyították, hogy a jól 
felkészült csapatnak komoly fegy�
verténye volt.

A második ellenfél a kitűnő 
erőkből álló FTC volt. Fiaink 
nagy küzdelemben 16:14 arányban 
diadalmaskodtak. Az egyetlen 
pontveszteségük a Híradó ellen 
volt, amely 9:9 eredm énnyel vég�
ződött. Ekkor a szabadságolások 
m iatt csapatunk három erősségét 
nélkülözte. Ezután a Csepelt győz�
ték le 13:9 arányban, m ajd a 
sokszoros bajnok Spartacus ellen 
meglepő biztonsággal 23:16 arány �
ban voltak eredményesek. Utolsó 
m érkőzésükön a Lőrinci Fonó az 
első percekben megijesztette a 
postás szurkolókat, m ert 3:0-ás ve�

zetésre tettek szert. Végül is 
azonban a nagyobb tudás kidom- 
boiodott, és 22:15 arányban ezt 
a m érkőzést is m egnyerték. Ezzel 
a győzelemmel egy évre a hatal �
mas kristályserleg védője a  Pos�
tás SE csapata lett, amely a ku �
pagyőztest illeti meg.

E nagyszerű eredmény elérésé�
ben a játékosok technikai és tak �
tikai felkészültségén kívül nagy 
része volt a csapatban kialakult 
jó szellemnek. Egymás megbecsü�
lése, a  mindenki egyért, egy min�
denkiért elv m aradéktalan érvé- 
n j esülése lehetővé tette, hogy a 
postás fiúk a  náluknál magasabb 
képzettségű és nagyobb tudású 
játékosokból álló csapatokat is 
biztosan fektették kétvállra. A 
csapat régi kapusa, Hudi István, 
az év elején vette át a fiúk ed�
zéseinek irányítását, és komoly 
része van a siker elérésében.

Reméljük, hogy jövőre ismét az 
NB II-ben szurkolhatunk kézi�
labdázó fiainkért, s talán az 
1901-es évben a bajnoki tábláza�
ton nem hátra, hanem  inkább 
előre lépnek egyet.

MERAI FERENC

Budapesti postás 
szaktársnők, szaktársak!
1963. szeptember 1-én a buda �

pesti bizottság kulturális és spo.1- 
napot rendez az Egressy úti Pos�
tás sporttelepen.

A résztvevők gyermekműsoron, 
sportversenyeken, kulturális m ű �
soron, táncesten vehetnek részt. 
A Posta Szociális Hivatal — a 
szakszervezeti bizottságok előze�
tes megrendelése és befizetése 
alapján — étkeztetést biztosít.

A rra kérjük  a budapesti pos�
tás dolgozókat, minél számosab�
ban vegyenek részt e rendezvé �
nyen. Rész\ ételi igényükkel for�
duljanak a hivatal, üzem szak �
szervezeti bizottságához.

Az egyeztető bizottságok gyakorlatából

Halottaink


